

1824

Historical Gala ~ Gala historique

February 22 Février



Information Document
Document d'informations

LITERARY
AND
HISTORICAL
SOCIETY
OF QUEBEC
1824—
2024

200

The *1824 Historical Gala* project is part of the celebrations for the 200th anniversary of the Literary and Historical Society of Quebec (LHSQ). The gala presents the history and culture of the early years of the LHSQ in a charming setting: a costumed gala with music, food, museum theatre, and games.

Through this event, the Morrin Centre invites you to immerse yourself in the past to better understand the world of the LHSQ and its members in the 19th century.

This event will be presented in both official languages.



Le projet *1824 Gala historique* fait partie des célébrations pour le 200^e anniversaire de la Literary and Historical Society of Quebec (LHSQ). Le gala présente l'histoire et la culture de l'époque de la fondation de la LHSQ dans un format des plus alléchants : un gala costumé alliant musique, repas, théâtre muséal et jeux.

Le Morrin Centre vous invite à plonger dans le passé pour mieux comprendre le monde de la LHSQ et de ses membres au 19^e siècle.

Cet événement sera présenté dans les deux langues officielles.

This project is made possible thanks to support from our partners
Ce projet est rendu possible grâce au soutien de nos partenaires

Canada

Québec



R. Howard Webster Foundation
Fondation R. Howard Webster

simons

How to Prepare - Comment se préparer

COSTUMES

You are invited to participate in the *1824 Historical Gala* activities dressed in your best clothes inspired by the years 1820 to 1860!

We encourage you to come in historical clothing or to wear your modern clothes that most resemble them. To provide some inspiration, we invite you to peruse the digital collection of the McCord museum by clicking [HERE](#). For more modern inspiration, think of the *Bridgerton* TV show.

Should you wear modern clothes, here are some suggestions:

- White button-up or blouse
- Waistcoat
- Ankle-length skirt
- Neutral colored pants
- Empire-waist dress with sleeves
- Neutral colored shoes

INDOOR SHOES

Please note that indoor shoes will be required to attend the event.

COAT ROOM

Our coat room will be available for participants to store their coats and bags.

You are encouraged to keep your personal effects (phone, keys, wallet, etc.) on you, or in your car. A little purse is perfectly period-accurate!

COSTUMES

Nous vous invitons à participer aux activités de l'événement *1824 Gala historique* parés de vos plus beaux atours inspirés des années 1820 à 1860 !

Nous vous encourageons à venir en costume d'époque, ou à porter vos vêtements modernes y ressemblant le plus. Afin de vous inspirer, nous vous invitons à parcourir la collection digitale du musée McCord en cliquant [ICI](#). Pour une source plus moderne, la série télévisée *Bridgerton* est aussi une bonne inspiration.

Si vous portez des vêtements modernes, voici quelques suggestions :

- Chemise ou chemisier blanc
- Veston
- Longue jupe
- Pantalons de couleur neutre
- Robe à taille empire, avec manches
- Souliers de couleur neutre

SOULIERS D'INTÉRIEUR

Veillez noter qu'il vous faudra avoir des souliers d'intérieur pour pouvoir participer aux activités.

VESTIAIRE

Notre vestiaire sera disponible pour y ranger vos manteaux, vos bottes et vos sacs.

Nous vous encourageons à conserver vos effets personnels (téléphone, clés, portefeuille) sur vous ou à les laisser dans votre véhicule. Une petite sacoche est tout à fait appropriée pour l'époque !



Getting Here - Pour s'y rendre

PARKING

Metered on-street parking is available on Dauphine Street, Sainte-Anne Street, and other nearby roads.

Garage parking is available within a five-minute walk at the:

- City Hall garage on Côte de la Fabrique
- Place d'Youville garage on Saint-Joachim Street
- Hôtel-Dieu garage on Arsenal Street

BUS

The Morrin Centre is accessible by several area bus lines.

- Stops for the 11 and 25 buses are a three-minute walk away on Dauphine Street (westbound) and Saint-Jean Street (eastbound).
- Additional service, including the high-frequency Metrobus (800/801/807) lines, is available a seven-minute walk away at the D'Youville station.

STATIONNEMENT

Le stationnement sur rue avec parcomètre est disponible sur la rue Dauphine, la rue Sainte-Anne et d'autres rues avoisinantes.

Des stationnements souterrains sont disponibles à moins de cinq minutes à pied au :

- Stationnement Hôtel de ville, Côte de la Fabrique
- Stationnement d'Youville, rue Saint-Joachim
- Stationnement l'Hôtel-Dieu, rue de l'Arsenal

AUTOBUS

Le Morrin Centre est accessible par plusieurs lignes d'autobus.

- Les arrêts des autobus 11 et 25 sont à trois minutes à pied sur la rue Dauphine (direction ouest) et la rue Saint-Jean (direction est).
- Le service supplémentaire, y compris les lignes à haute fréquence Métrobus (800/801/807), est disponible à sept minutes à pied à la station D'Youville.



Schedule ~ Horaire

THE AFTERNOON

- 1:30 PM - Doors Open
- 2:00 PM - Welcome Speech
- 2:00 PM - 6:00 PM
 - Dance workshop
 - Poetry reading
 - Games
 - Crafts
 - Historical Displays
 - Museum Theatre
 - Live Music
- 3:30 PM - Light Refreshments
- 6:00 PM - Closing Remarks

THE BANQUET

- 5:30 PM - Doors Open
- 6:00 PM - Displays in the Library
- 6:15 PM - Welcome Speech
- 6:30 PM - First Course
- 6:30 PM - 9:00 PM
 - Banquet
 - Historical Presentations
- 9:00 PM - Closing Remarks

Please inform us of your **dietary restrictions** by emailing us at cultural.programming@morrin.org by noon on Monday, February 17.

L'APRÈS-MIDI

- 13 h 30 - Ouverture des portes
- 14 h 00 - Mot de bienvenue
- 14 h 00 - 18 h 00
 - Atelier de danse
 - Lecture de poésie
 - Jeux
 - Bricolages
 - Expositions historiques
 - Théâtre muséal
 - Prestation musicale
- 15 h 30 - Rafrâichissements
- 18 h 00 - Mot de la fin

LE BANQUET

- 17 h 30 - Ouverture des portes
- 18 h 00 - Expositions dans la bibliothèque
- 18 h 15 - Mot de bienvenue
- 18 h 30 - Début du repas
- 18 h 30 - 21 h 00
 - Banquet
 - Présentations historiques
- 21 h 00 - Mot de la fin

Veuillez nous informer de vos **restrictions alimentaires** par courriel avant midi le lundi 17 février à l'adresse suivante: cultural.programming@morrin.org.

